# كمــور للمحامــاة والإستشــارات القانونيــة

يقدم مكتب كمور للمحاماة و الإستشارات القانونية كافة الخدمات القانونية والإدارية والإستثمارية من خلال فريق عمل متمرس يملك خبرات متراكمة من خلال العمل القانوني في المؤسسات والهيئات الحكومية وشبه الحكومية والقطاع الخاص وتمثل هذه الجهات أمام المحاكم في مملكة البحرين والعمل على تقديم الإستشارات القانونية في مختلف الأمور التجارية والتسويات الودية والتحكيم بالإضافة إلى صياغة العقود والإتفاقيات ومذكرات التفاهم بين هذه الجهات والأطراف الأخرى ومتابعة الأمور القانونية والإدارية لدى كافة الجهات الرسمية والحكومية ذات العلاقة ، و المشاركة في مناقشة العديد من القوانين وكافة مشاريع القوانين الحديثة المتعلقة بالأمور التجارية في مملكة البحرين.

ويضم المكتب نخبة من المحامين والمستشارين ذوب الكفاءة والخبرة في هذه المجالات سواء على مستوى البحرين أو المنطقة.

لدم المكتب شبكة إتصالات مع العديد من مكاتب المحاماة ذات الخبرة الطويلة والمتميزة في مملكة البحرين ودول مجلس التعاون الخليجي وباقي الدول العربية ومكاتب محاماة أجنبية .

## الخدمـات التب يقدمهـا المـكتـب

#### الخدمات القانونية:

- الترافع أمام جميع درجات المحاكم في مملكة البحرين في القضايا التجارية والمدنية والإدارية.
- تقديم الإستشارات القانونية في الأمور المتعلقة بالمعاملات والقضايا المدنية والتجارية و الإدارية.
  - صياغة ومراجعة جميع العقود والإتفاقيات ومذكرات التفاهم.
    - التسوية الودية بين المتخاصمين.
  - التحكيم التجاري داخل وخارج مملكة البحرين، وتمثيل الموكل في التحكيم.
    - تأسيس الشركات التجارية و إعداد جميع العقود والمستندات القانونية.

#### 2- الخدمات الإدارية:

- تقديم الرأي في الأمور المتعلقة بحوكمة الشركات.
  - إعداد ومراجعة سياسات حوكمة الشركات.
- تقديم الرأي في الأمور المتعلقة بحوكمة الشركات.

- إعداد ومراجعة سياسات حوكمة الشركات.
  - حضور إجتماعات مجلس الإدارة .
- صياغة وإعداد قرارات مجلس الإدارة وقرارات الجمعيات. العمومية العادية والغير عادية وتعديل عقد التأسيس والنظام الداخلي للشركات.
  - تقديم الرأي للإدارة التنفيذية.
  - متابعة جميع شؤون الشركات لدى الجهات الحكومية والرسمية.

# نبذة عن المحامية ايناس ذاكر كمور

● عملت بالمحاماة منذ عام 1993 ، حيث كانت وكيلة عن العديد من الشركات و المؤسسات و البنوك التجارية و الأفراد.

 عام 2000م تم تعيينها مستشارة بدرجة قاضي إستئناف في هيئة الإفتاء و التشريع (دائرة الشؤون القانونية سابقاً) حيث شاركت في صياغة العديد من القوانين و التشريعات و بتمثيل الجهات الحكومية أمام المحاكم.

# نبذة عن المستشار محمد عصام ذاكر كمور

### ماجستير بالقانون التجاري الدولي - جامعة كنت في كانتربوي- انكلترا

- في بداية 1990 عمل محامي في مكتب خاص في دبي الإمارات العربية المتحدة وساهم في تأسيس
  العديد من الشركات التجارية في إمارة دبي والمنطقة الحرة في جبل علي.
  - عمل محامي لدى إحدى أكبر البنوك التجارية في دبي \_ الإمارات العربية المتحدة.
    - عمل لدى إحدى المؤسسات الخدمية والمالية في المملكة المتحدة.

عمل مديراً للشؤون القانونية والتحكيم في غرفة تجارة وصناعة البحرين لمدة تسعة سنوات اكتسب خلالها خبرة كبيرة في تسوية المنازعات التجارية بين أعضاء الغرفة والشركات داخل وخارج البحرين ، كما ساهم في مناقشة العديد من القوانين المتعلقة بالشؤون التجارية وشارك في عمل العديد من البحوث القانونية المشتركة بين الغرفة و الجهات الأخرى وتقديم الرأي و الإستشارات القانونية للمستثمرين من داخل وخارج البحرين لتأسيس الشركات التجارية.

● عمل رئيساً للشؤون القانونية و سكرتيراً لمجلس الإدارة في إحدى البنوك المتخصصة في مملكة البحرين.

## Kamour Advocates & Legal Consultants

Kamour Advocates & Legal Consultant Office provides all legal, administrative and investment services through a skillful and extensive experienced Advocates. Our team has gained knowledge and expertise accumulated through legal work in government, semi-government institutions and private sectors. We have represent these bodies before the courts of the Kingdom of Bahrain, and provided legal consultations in various issues related to commercial matters, amicable settlement, mediation and arbitration, drafting contracts, agreements and memoranda of understanding between these bodies and other parties, follow-up of legal and administrative matters with all relevant official and governmental agencies, and participated in the discussion of many draft laws and bills relating to commercial matters in the Kingdom of Bahrain.

Our qualified team have experience in all fields, locally and in the region, and we have a network of correspondence and connections with experienced and distinctive law firms in the Kingdom of Bahrain, Gulf Cooperation Council, Arab Countries and international law firms.

# **Office Services**

#### **1- Legal Services:**

- Attending before all degrees of courts in the commercial, civil and administrative lawsuits in the Kingdom of Bahrain.
- Providing all legal consultations in all matters relating to civil, commercial and administrative issues and transactions.
- Drafting and reviewing all kinds of contracts, agreements and memoranda of understanding.
- Amicable settlement and mediation between adverse parties.
- Commercial arbitration inside and outside the Kingdom of Bahrain, and representing clients in arbitration.
- Establishing commercial companies and preparing all related legal contracts and documents.

#### 2-Administrative Services:

- Providing legal opinions on corporate governance matters.
- Preparing and reviewing corporate governance policies.
- Attending board of directors meetings.

- Drafting and preparing resolutions of the board of directors, ordinary and extra-ordinary general assembly meetings, also drafting and amendingmemorandum of association and articles of association of companies.
- Giving legal opinions to the executive management.
- Follow up of all companies affairs with the government and official bodies.

### Advocate Enas Zaker Kamour

- Working as a lawyer since 1993, Enas has represented several companies, institutions, commercial banks, and individuals.
- Appointed in 2000, as a Consultant with the degree of Appeal Judge at the Legislation and Legal Opinion Commission (Previously known as Legal Affairs Department), she participated in drafting various laws, legislations and represented government bodies before courts.

## Consultant – M. Essam Zaker Kamour

#### Master in International Commercial Law University of Kent at Canterbury – England

- In 1990, whilst working as lawyer in a private office in Dubai , UAE, Essam contributed to establishing several commercial companies in Dubai and in the Free Zone in Jebel Ali.
- He worked as a lawyer with one Dubai's leading commercial banks.
- He worked for a service and financial institution in the United Kingdom.

• In 2002 Essam was appointed Manager of Legal Affairs and Arbitration with Bahrain Chamber of Commerce and Industry. During this period, he gained vast experience in the settlement of commercial disputes between Chamber's members and companies in Bahrain and overseas. He contributed in the discussion of a number of laws relating to commercial affairs, participated in the preparation of joint legal research between the Chamber and other bodies, a loge with providing legal opinions and consultations to international investors establishing commercial companies.

• Essam worked as head of Legal Affairs and Corporate Secretary with one of Bahrain's major specialized banks.